
         

Commissie Strategische Opgaven 19 januari 2024 
 

Vragen Wouter Versluijs (D66), over Brief GS van 16 januari 2024 over Zienswijze Ontwerp Nationaal Programma 
Landelijk Gebied (NPLG) - 397685, agendapunt 5.N 

 

Vragen Commissie Strategische Opgaven Antwoorden  

1. Bij het algemene punt 2: Waarom zijn de KRW doelen niet haalbaar of technisch niet 
uitvoerbaar?  

GS hebben hierover in het Zeeuws gebiedsprogramma (Deel 1, par.10.1) 
het volgende aangegeven: “Er is gerede twijfel over de vraag of de KRW-
doelen in 2027 gehaald kunnen worden met daarbij de vraag wat de 
(juridische) consequenties daarvan kunnen zijn. De Minister van I&W 
heeft dan ook een brede tussenevaluatie in 2024 aangekondigd om te 
bezien of Nederland op koers ligt wat betreft de realisatie van de KRW-
doelen en waar eventueel bijsturing nodig is.” 
Daarbij is ook aangegeven dat niet in alle gevallen duidelijk is wat de 
oorzaak is dat veel KRW-parameters niet voldoen. GS zetten erop in dat 
alle reeds afgesproken KRW-maatregelen uitgevoerd zullen worden en 
zullen, afhankelijk van het resultaat van de tussenevaluatie 2024, bezien 
in hoeverre aanvullende acties nodig zijn.  
 

2. Bij het algemene punt 2: Er wordt door GS gesteld dat de natuurdoelen in NPLG niet 
haalbaar zijn of technisch niet uitvoerbaar zijn. Klopt het dat het om onderstaande 
natuurdoelen op pagina 25 uit het NPLG gaat?  
 
1. Uiterlijk in 2030 moeten maatregelen getroffen zijn zodat voor ten minste 30% van de in 2019 in 
een ongunstige Staat van Instandhouding (oSvI) verkerende VHR-soorten en -habitattypen een 
landelijk gunstige Staat van Instandhouding (gSvI) wordt bereikt, dan wel een sterk positieve trend in 
gang gezet wordt. 
2. Uiterlijk in 2030 moeten de landelijke negatieve trends van alle VHR-soorten en  
-habitattypen zoveel mogelijk stoppen. 
3. Uiterlijk in 2030 moeten maatregelen getroffen zijn om 30% van het totale areaal van habitattypen 
en van de leefgebieden van soorten dat niet in goede conditie is in goede conditie te brengen (peiljaar 
2019).  
4. Uiterlijk in 2030 moeten maatregelen getroffen zijn om 30% van het te ontwikkelen areaal dat 
noodzakelijk is voor een gSvI van de habitattypen en van de leefgebieden van soorten te realiseren 
(peiljaar 2019). Tot 2030 dient er 25.200 ha8 extra natuur gerealiseerd te worden, en 181.200 ha 
agrarische natuur. 
 
Welke van deze natuurdoelen zouden niet haalbaar zijn?  

Het gaat om de natuurdoelen die genoemd zijn onder punt 4 en verder 
uitgewerkt zijn in bijlage 2, de regionale verdeling van areaaluitbreiding 
natuurtype per provincie.  
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3. Bij het algemene punt 2: Er wordt door GS gesteld dat de hydrologische doelen niet 
haalbaar of technisch niet uitvoerbaar zijn. Er staat in het NPLG dat het ook voldoende is 
als er uiterlijk in 2027 maatregelen zijn genomen om de hydrologische condities te laten 
voldoen aan de ecologische vereisten. Welke knelpunten zijn er om die maatregelen te 
realiseren?  

Om de hydrologie in de natuurgebieden te verbeteren zullen maatregelen 
getroffen moeten worden waarvan de gevolgen op voorhand goed 
uitgezocht moeten worden. Dat vraagt nauwkeurig onderzoek. Een 
periode tot 2027 zal hier in sommige gevallen te kort voor zijn.  

4. Bij het punt 2 van natuur: er wordt door GS gesteld dat de 181 hectare nieuwe natuur 
'nieuw' is. Op pagina 29 van de NPLG staat dat deze aanleg grotendeels binnen de aanleg 
NNN, GBDA en bossenstrategie kan worden gerealiseerd. A: hoeveel hectare natuur moet 
er nog binnen het Natuur Netwerk Zeeland gerealiseerd worden? B: hoeveel van de 205 
hectares van de bossenstrategie buiten NNZ moeten er nog gerealiseerd worden?  

Dat wat op pagina 29 is vermeld zal voor Zeeland maar in beperkte mate 
gelden waardoor een groot deel van de genoemde 181 hectare nieuwe 
natuur zal zijn.  




